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Svar på spørgsmål fra Peter Juel-Jensen (V) stillet den 29. august 2022.  

Spørgsmål nr. 85: 

”Overvejer ministeren hurtigst muligt at igangsætte et arbejde, der sikrer, at ordnin-

gerne til nedsættelse af færgetakster for godstransport og personbefordring ikke frem-

adrettet, bliver så administrativt tunge, og vil ministeren inddrage Sammenslutningen 

af Danske Småøer og relevante kommuner mhp. at få fjernet unødvendigt bureau-

krati? 

Der henvises til ”Evaluering af tilskudsordninger til nedsættelse af færgetakster for 

godstransport og personbefordring, August 2022”” 

Svar: 

Jeg finder det meget relevant at se på, om vi kan forenkle administrationen, så kom-

muner og færgeruter i højere grad kan fokusere på kerneopgaven og udnytte midlerne 

til takstnedsættelser.    

I evalueringen af tilskudsordninger til nedsættelse af færgetakster for godstransport og 

personbefordring fremgår flere konkrete anbefalinger til forenkling af administratio-

nen af de to tilskudsordninger.  

Idet jeg henviser til besvarelsen af spørgsmål nr. 85, ser jeg frem til at drøfte disse an-

befalinger med de politiske partier bag aftalen om justering af færgetilskudsordnin-

gerne i 2018.  

Anbefalingerne er baseret på bl.a. de indsamlede erfaringer fra kommunerne til brug 

for evalueringen. Indenrigs- og Boligministeriet har desuden holdt møder med bl.a.  

Færgesekretariatet og Sammenslutningen af Danske Småøer. Det vil være naturligt at 

disse også inddrages ved en gennemførelse af forenklinger i administrationen.  

 

Med venlig hilsen 
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